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2023 is een apart jaar voor GroenLinks geweest en ook voor GroenLinks Doetinchem, 
Oude IJsselstreek en Montferland. Niemand had aan het begin van het jaar gedacht dat 
we aan het einde van het jaar in allerlei samenwerkingsvormen met de PvdA zouden zitten 
en helemaal niet dat de PVV de grootste partij in de Tweede Kamer zou worden. We zijn 
als afdeling gegroeid van 130 naar 162 leden met groei in alle 3 gemeenten. Tegelijkertijd 
merken we dat in onze gemeenten het groene gedachtegoed onder druk staat gezien de 
uitslag van de BBB bij de verkiezingen voor de Provinciale Staten en de 
waterschapsverkiezingen. 
 
We groeien ook in actieve leden en volgers (van 9 actieve en 5 volgers naar 12 actieve en 
7 volgers). Tegelijk is het bestuur afgenomen van 3 naar 2 leden en lukt aanvulling niet. 
We hebben afscheid genomen van Hans van Veelen als “eeuwig beschikbare” 
penningmeester en de beide andere bestuurders hebben de taken onderling verdeeld. Dit 
jaar is de functioneringscommissie ingesteld en deze heeft inmiddels de eerste ronde 
gesprekken gevoerd met de fractie. Per eind november hebben we een nieuwe digitale 
mediamanager (DMMer), Arina Greven. 
 
Door middel van strategievergaderingen tweemaal per jaar met alle actieve leden zetten 
we de grote lijnen uit. Dat werkt goed. We proberen aandacht te besteden aan elkaar door 
minimaal twee keer per jaar elkaar in een ontspannen sfeer te spreken. Dit jaar was dat in 
januari bij Frans thuis, in juli in de tuin van John en in augustus in de tuin van de ouders 
van Marcella. Ook na de ALVs (in het voor- en najaar) is een moment van ontmoeten 
ingepland. Op inhoud worden we scherp gehouden via themacafés die door Wim en Hans 
georganiseerd worden. Zij hebben in 2023 vier themacafés georganiseerd. Drie daarvan 
hebben plaatsgevonden, één moest er geannuleerd worden omdat er op dezelfde dag 
elders een verkiezingsdebat plaatsvond. Het laatste themacafé in 2023 werd samen met 
de PvdA georganiseerd in het kader van de gezamenlijke deelname aan de Tweede 
Kamerverkiezingen. Om ook de lokale samenwerking tussen de GroenLinks- en PvdA-
afdelingen verder te onderzoeken hebben we een aantal formele en informele 
bijeenkomsten (thema-avonden/ BBQ) georganiseerd zodat de leden elkaar kunnen 
ontmoeten en kennis kunnen maken met elkaar. Daar blijkt ook behoefte aan.  
 
De samenwerking met de PvdA werd in 2023 steeds concreter door de 
verkiezingscampagnes. In het begin van het jaar trokken we nog vooral gescheiden op, op 
één activiteit na, maar met de landelijke verkiezingen in het zicht met een gezamenlijke 
lijst voor de Tweede Kamer waren we samen aan het posters plakken en flyeren. Marcella 
neemt inmiddels regelmatig deel aan de bestuursvergaderingen van de lokale PvdA in 
Doetinchem.  
 
Met het noemen van de verkiezingen past ook de constatering dat dat veel van onze 
energie kost. Het “huis aan huizen” lukt ons bij gebrek aan menskracht niet, ondanks de 
enthousiaste oproepen vanuit landelijk GroenLinks. Ook het campagneteam was de 
laatste keren erg klein en moest getrokken worden door Marcella bij gebrek aan andere 
kandidaten voor de functie van campagneleider. Zonder officiële campagneleider komt een 
echt goede campagne op lokaal niveau niet goed van de grond. 



 
Het werven van actieve leden heeft hoge prioriteit. Alle nieuwe leden zijn het afgelopen 
jaar binnen 8 weken na aanmelding (of soms iets later) gebeld door een klein team van 
enthousiastelingen. Het wordt erg gewaardeerd. Als er mensen bij zijn die iets willen doen 
voor GroenLinks proberen we te kijken waar de belangstelling naar uit gaat. Dat heeft bij 
de fractie in ieder geval ook geleid tot meer mensen die betrokken zijn bij het raadswerk. 
Maar onze ambities om ook in contact te komen met een bredere (groen-rode) groep 
gelijkgezinden zijn nog niet gerealiseerd, omdat we daar gewoon niet aan toekomen. 
 
Al in 2023 denken we na over de gemeenteraadsverkiezingen in 2026. We hebben de 
ambitie om in alle drie de gemeenten met een GL lijst uit te komen. Zowel voor Oude 
IJsselstreek als Montferland loopt dat niet vanzelf. In ieder geval proberen we zichtbaar te 
zijn in alle drie de gemeenten door themacafés op locatie te organiseren en de ALV 
afwisselend in een van de gemeenten te houden. In 2023 was er een themacafé in Oude 
IJsselstreek en een ALV in Montferland. Vanwege de ontwikkelingen m.b.t. de 
samenwerking met de PvdA zijn de eerste gesprekken over samenwerking in Oude 
IJsselstreek en Montferland inmiddels ook gestart. 
 
Zichtbaarheid is een belangrijk punt, zowel live als online. Met alle activiteiten die we als 
bestuur al organiseren is de communicatie naar buiten een beetje een ondergeschoven 
kindje. Het steeds laten zien wat we doen heeft niet ons eerste aandachtspunt. Wel is er 
goed contact met de DMMer en stond communicatie en zichtbaarheid zowel op de agenda 
van de strategievergaderingen (januari en augustus) als de driehoeksoverleggen tussen 
fractievoorzitter, bestuursvoorzitter en DMMer die elk kwartaal gehouden worden.. 
 


